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DAGORDNING VID SAMRÅDSMÖTE INOM ÄLGSKÖTSELOMRÅDE

1. Mötets öppnande av sammankallande ledamot från älgskötselområdet

2. Notering av kallade och närvarande

3. Val av ordförande och sekreterare för samrådet

4. Val av 2 (lägst 1) justeringsmän

5. Redovisning av

a. gällande skötselplan för ÄSO

b. föregående års mål och avskjutning, jaktens genomförande

c. rapporterade viltolyckor

d. övrig dödlighet

e. älg obs, spillningsinventering och eventuellt andra data

f. inkomna anmälningar om betesskador till skadegruppen

g. skador på skog

h. viltskador på gröda

i. Eventuella handläggningar från myndigheter 

j. ÄSO:ts eventuella förslag till revidering av planen

6. Status på den nuvarande älgstammen

7. Målsättning för älgstammens utveckling

8. Övriga frågor

9. Mötet avslutas
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PROTOKOLL – SAMRÅD ÄSO

Samrådet i Ronnebyortens älgskötselområde, omfattande

totalt 30421  hektar, har den 140524 (datum månad år)   hållit 

samrådsmöte i Hasselstads bygdegård

1. Mötet öppnas av Henrik Erlandsson

2. Notering av närvarande personer samt representation 
(markägare, jakträttshavare, myndighet, förening m.fl)
Det var totalt 20st närvarande på dagen möte.

 Fördelning av deltagare (antal) vid samrådet inom det berörda ÄSO:t

ÄSO 
representanter: 7st

Markägare: 7st

Jakträttshavare: 
17st

Myndigheter:

Skogsnäring: 1st Södra

Intresseorganisationer/

föreningar: 1st från 

Jägareförbundet

3. Till ordförande för samrådet utses Henrik Erlandsson

och till sekreterare utses Vicktor Jönsson 

4. Utsedda justeringsman:

Glenn Fridh utsågs till justeringsman.

5. Redovisning av
a. Gällande skötselplan för ÄSO

- Redovisning av beslutad målsättning för älgstammens utveckling inom 
ÄSO:t för 3-årsplanen: Mathias Jäghagen visar Frode, statistik mm.

- förändring av älgstammen (öka/oförändrad/minska)
Gällande skötselplan så ska vi öka från 3,2 till 4,2 älgar/1000hektar i 
vinterstam
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- kvalitativ målsättning (tjur andel, kalv per hondjur, kalv andel i 
avskjutning, slaktvikt). 

Målsättningen för tjurandelen är 35%. Kalv/hondjur är målsättningen 0,65
Vi ska ha minst 50% kalvaskjutning. Vi vill att slaktvikterna ska öka.

b. föregående års mål och avskjutning, jaktens genomförande (t.ex. ev. 
avskjutningsregler m.m.)
Förra årets avskjutningsplan va 4-4-11 innan revidering, den faktiska 
avskjutningen blev 7-3-12 (Tjur-Hondjur-Kalv)

c. rapporterade viltolyckor - t.ex. Nationella viltolycksrådet (NVR)

Redovisning av viltolyckor i trafiken:

5st olyckor med älg. Olyckor med övrigt klövvilt har vi tyvärr inga 
uppgifter på.

d. Särskilt drabbade vägavsnitt och eventuella förslag till förebyggande 
åtgärder:

e. redovisning av övrig dödlighet (antal funna resp. avlivade djur):
Där har vi hittar 2st tjurar och 1 hondjur.

f. älgobs, spillningsinventering och eventuellt andra data

Älgobs
- Antal obstimmar:  5804
- Observationer per mantimme:  42,36
- Antal kalvar per hondjur (reproduktionen):  0,53
- Andel tjur av vuxna: 45%

Spillningsinventering
- Inventeringsmetod (rutornas storlek samt antal spillningshögar):
Kluster metoden, 300x300m, 17 högar / Dygn

- Antal älg/1000 ha (vinterstam):
3,2 älgar / 1000ha, som är ett snitt över hela skötselområdet.

- Ev. lokala variationer: 
Det verkar vara stor variation på älgtäthet i området.

Eventuellt andra data
- slaktvikter:
Tjur 189 kg ( 7st ), Hondjur 136 kg ( 3st ), Kalv 58 kg (12st )

- åldersbestämningar:
Tjur 3,1 år  ( 7 st ), Hondjur 9 år ( 1st )
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g. anmälda betesskador till skadegruppen

- antal rapporter: Det kom in 1 rapport från Ian Hamilton i januari.
- område för inkomna rapporter: Möljeryd
- bedömning av skadegrad: 3 medlemmar från styrelsen var snabbt på plats 
och bedömde det som att skadorna va gjorda av kronviltet, det var en hel del 
barkgnag på det ena området och rätt kraftig sidobetning på det andra 
beståndet, men väldigt får toppskott som var betade. (sidobetning räknas 
inte som betesskador enligt ÄBIN)
- orsakad av djurart (om möjlig att konstatera): Enligt markägare så är det 
älg men enligt styrelsen och medlemmar från ÄFO-väst som också varit på 
platsen så är merparten av skadorna gjorda av kronviltet.

Övriga noteringar:

Styrelsen avslog markägarens begäran på skyddsjakt men tilldelade en extra 
kalv till hela det norra området, som sköts samma dag som den blev lovlig.
Länsstyrelsen beviljade däremot skyddsjakt i mars månad på 1 hondjur och 
1 kalv till den beröra markägare. Vi tror inte att det sköts någon älg under 
denna skyddsjakt.

h. skador på skog

senaste ÄBIN  2023

Sammanställningen från senaste ÄBIN (visar de 3 senaste inventeringarna):

- Årskadad Tall (%):  14
- Oskadad Tall (%):   58
- Årskadad gran (%):  1
- Tall på magra marker (%):  43
- Tall på mellanmarker (%):  9
- Konkurrensstatus RASE (%):  10
- Totala antalet produktionsstammar medel/ha:  5096 st
- Antalet tall medel/ha:  224 st
- Antalet skadade tallar medel/ha:  36st

Foderprognos (utveckling av foderproducerande ungskog): 
Svagt ökande

Skadeläget är enligt mötesdeltagarna:

Markägarna: Jakträttsinnehavarna:

För högt För högt
Högt Högt
Acceptabelt X Acceptabelt X 
Måttligt Måttligt
Lågt Lågt

Övriga viltbetesinventeringar samt noteringar:
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i. viltskador på gröda

Noteringar: 
I år har vi inte fått in några rapporter om några skador på växande gröda.

j. Eventuella handläggningar från myndigheter (ex skyddsjakts ärenden, 
föreläggande om utfodring med mera)
Det pratades en hel del om skyddsjakts ärendet som varit på tapeten även i 
media under våren.

k. ÄSO:ts eventuella förslag till revidering av planen: Ordföranden föreslog att 
vi skulle lägga en plan på 6 tjurar, 1 hondjur och 8 kalvar. Vi skulle då spara 
hondjuret och 1-2 kalvar till januari till en skadepott. Detta gillades av 
mötet.

6. Status på den nuvarande älgstammen.

Mot bakgrund av redovisade uppgifter enligt punkterna 5 a-k ovanför, är det 
mötesdeltagarnas uppfattning att älgstammens status:

antalsmässigt

Ökar

Oförändrad

Minskar X (med viss 
avvikelse 
inom 
området)

antalsmässigt/kvalitetsmässigt

Ökar Oförändrad Minskar
Andel tjur X
Andel hondjur X
kalv per hondjur X
slaktvikt X
medelålder X

Eventuella noteringar om lokala variationer:
                        Generellt så är det lite älg i söder medans det är lite mer i norr.
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7. Målsättning för älgstammens utveckling

Mot bakgrund av redovisade förhållanden under punkten 5 samt status enligt 
punkten 6, är det mötesdeltagarnas uppfattning att målet med älgstammen:

Antalsmässigt:      Öka          X        Oförändrad                      Minska

Övriga noteringar:

Antalsmässigt/kvalitetsmässigt

- Andel tjur Minska X Oförändrad Öka 

- Andel hondjur Minska Oförändrad Öka X

- kalv per hondjur Minska Oförändrad Öka X

- slaktvikt Minska Oförändrad Öka X

- medelålder Minska Oförändrad Öka X

Noteringar och kommentarer (olika uppfattningar, lokala variationer med mera)

Riktlinjer till jägarna för att uppnå önskvärd förändring: 
Försöka att skjuta de mindre djuren

Åtgärder för att följa upp förändringen:

8. Övriga frågor (diskussion om jakttider, avskjutningsregler, fällavgifter, andra 
viltarter med mera)

När börjar älgjakten? Den börjar den 8/10-2024
Fällavgiften för vuxen älg ligger på 1300kr idag.
Mötet ger styrelsen lov att arbeta fram en plan med att spara hondjuret till januari 
som en typ av pottälg.

9. Mötet avslutas Henrik tackar för visat intresse och avslutar mötet och kaffe med 
fika dukas fram.

X



General

          
Sekreterare Ordförande

Vicktor Jönsson                                         Henrik Erlandsson

Namnförtydligande Namnförtydligande

E-post: E-post:
vicktor1988@hotmail.com                                     jordoskog@gmail.com

Mobil Mobil:

               0730-608778                                                           0709-287593

       Justeringsman:

         Glenn Fridh

………………………….……
Namnförtydligande
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